
ZÁPIS 
 

z 22. jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje, 

konaného dne 2. 11. 2023 od 14:00 hod.  
on-line 

 
Přítomni:  Mgr. Jan Grulich; Miroslav Vlasák; Roman Toušek; Milan Brandejs; Mgr. Jana 

Patková; Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D.; MVDr. Ivana Hantschová, 
Dott.ssa.; Mgr. Alexandra Jiřičková; Mgr. Alena Stillerová; Zdeněk Podal; Ing. Jan 
Čtvrtečka 

 
 
Nepřítomni:   Aleš Maloch; Jakub Rus; David Smetana 
 
Omluveni:   Gabriela Suchánková,  
 
Hosté: Mgr. Martina Berdychová; Mgr. Petr Poláček; Mgr. Kateřina Churtajeva; Ing. 

Martin Karas; Bc. Dominika Marešová; Mgr. Ivana Kudrnáčová 
 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů jednání a volba ověřovatele zápisu 
3. Žádost o individuální dotaci, žadatel obec Malá Úpa 
4. Žádost o navýšení individuální dotace, žadatel Heli Czech s.r.o. 
5. Akční plán 2024-2025 ke Strategii rozvoje cestovního ruchu Královéhradeckého kraje na 
roky 2022-2030 
6. Různé 
7. Závěr 
______________________________________________________________ 
 
1. Zahájení  
Předseda výboru pan Jan Grulich přivítal členy a hosty Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní 
spolupráci a zahájil 22. zasedání. 
 
2. Schválení programu, schválení hostů jednání a volba ověřovatele zápisu 
 
schválení programu 
hlasování: 
Pro   11 
Proti  0 
Zdržel se 0 
Návrh byl přijat. 
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schválení hostů – Ing. Karel Engliš a Ing. Jiří Podolský 
 
hlasování: 
Pro   11 
Proti  0 
Zdržel se 0 
Návrh byl přijat. 
 
Ověřovatelem zápisu byl zástupcem předsedy výboru navržen pan Milan Brandejs, který 
souhlasil. 
 
schválení ověřovatele zápisu  
hlasování: 
Pro   10 
Proti  0 
Zdržel se 1 
Návrh byl přijat. 
 
 
3. Žádost o individuální dotaci, žadatel obec Malá Úpa 
K jednání výboru byl přizván pan Ing. Karel Engliš.  
 
Pan Engliš představil členům výboru žádost o dotaci na projekt s názvem Pořízení rolby na úpravu 
běžeckých tratí v obci Malá Úpa. Úprava tras v zimní sezoně probíhá nejen v Malé Úpě, ale i 
okolních obcích, ve Velké Úpě a Horním Maršově. Pořizovací cena rolby je 5,5 mil. Kč. Projekt 
bude financován z 50 % z dotací od MMR.  Zbylých 50 % bude uhrazeno z vlastních zdrojů obce. 
Obec žádá Královéhradecký kraj o individuální dotaci ve výši 1 mil. Kč, díky které se sníží poměr 
ceny rolby na výdajích obce o 18 %. Následně probíhala diskuse. 
 
Pan Vlasák zmínil, že je pro vyhovět žádosti o dotaci. Pan Brandejs se zeptal, zda žadatel 
uskutečnil jednání i s podnikatelskou sférou v dané oblasti (hotely, lyžařská střediska). Pan Engliš 
reagoval, že úprava lyžařských běžeckých tras není financována ze strany lyžařských středisek. 
V minulém roce byla zahájena dobrovolná sbírka přes QR kódy, při které se vybrala pouze drobná 
částka na provoz, cca 20 000 Kč. Od podnikatelů příspěvky na úpravu tras nejsou.  
 
Předseda výboru přečetl návrh usnesení.  
 
hlasování: 
Pro   11 
Proti  0 
Zdržel se 0 
Návrh byl přijat. 
 
 
USNESENÍ VCR 1/22/2023 
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci doporučuje Zastupitelstvu Královéhradeckého 
kraje schválit poskytnutí dotace na individuální účel pro žadatele OBEC MALÁ ÚPA ve výši 
1 000 000 Kč. 
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4. Žádost o navýšení individuální dotace, žadatel Heli Czech s.r.o. 
K jednání výboru byl přizván pan Ing. Jiří Podolský. 
 
Pan Podolský představil členům výboru žádost o navýšení dotace k projektu s názvem Letecký 
festival LEGENDY NEBES. Původní žádost o dotaci byla projednána výborem dne 1.3.2023 a 
doporučena ke schválení s částkou 500 000 Kč. O akci byl velký zájem, žadatel uvedl, že byla 
poměrně nízká návštěvnost z důvodu špatného počasí, což zapříčinilo snížení příjmu z prodeje 
vstupenek. Jednalo se pilotní projekt. V příštím roce by žadatel chtěl uspořádat alespoň 
dvoudenní akci.  
 
Pan Poláček se zeptal, jaká je personální vytíženost projektu. Pan Podolský zmínil, že aktuálně se 
projektu věnuje na plný úvazek 10 osob, které zároveň připravují projekt na další rok. Personál 
na samotné akci byl v řádu stovek.  Paní Kudrnáčová z odboru regionálního rozvoje, grantů a 
dotací se zeptala, zda má již žadatel naplánovaný rozpočet na další rok, vzhledem k tomu, že 
v letošním roce požaduje žadatel navýšení dotace. Paní Springerová zmínila, že město Hradec 
Králové přispělo na akci celkem 650 000 Kč a podotkla, že akce nebyla úspěšná žadatel navíc 
plánuje na příští rok dvoudenní akci. Pan Grulich podotkl, že se jedná o nekvalitně zpracovaný 
projektový záměr včetně nepřiměřeného rozpočtu projektu. Pan Poláček souhlasil a zmínil, že se 
jedná o nepovedený podnikatelský plán.  
 
Předseda výboru přečetl návrh usnesení.  
 
hlasování: 
Pro   2 
Proti  7 
Zdržel se 2 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VCR 2/22/2023 
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci doporučuje Zastupitelstvu Královéhradeckého 
kraje neschválit navýšení dotace na individuální účel pro žadatele Heli Czech s.r.o. ve výši 500 000 
Kč. 

5. Akční plán 2024-2025 ke Strategii rozvoje cestovního ruchu Královéhradeckého kraje na 

roky 2022-2030 
 
Pan Karas, vedoucí oddělení kulturních a kreativních odvětví a cestovního ruchu, představil 
členům výboru návrh Akčního plánu 2024-2025 ke Strategii rozvoje cestovního ruchu 
Královéhradeckého kraje na roky 2022-2030. Dokument není finální aktuálně je probírán v rámci 
dvou důležitých schvalovacích procesů v pracovní skupině Cestovní ruch při RSK a řídicím výboru 
Strategie rozvoje cestovního ruchu Královéhradeckého kraje 2022-2030, samotný dokument se 
ještě může měnit. Aktuální verze bude členům výboru zaslána spolu se zápisem. 
Akční plán vychází ze strategie a obsahuje čtyři hlavní oblasti, a to: Infrastruktura, Lidé a 
organizace, Marketing a Spolupráce a koordinace. Hlavní cíle v oblasti 1 - Infrastruktura jsou 
v návaznosti na projekt Pasportizace cestovního ruchu a zahrnují zejména koordinaci rozvoje 
infrastruktury na základě sběru dat a jeho strategickém vyhodnocování.  
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Prioritní je podpora šetrných forem cestovního ruchu a rozvoj infrastruktury v souladu 
s aktuálními trendy, vždy s ohledem na limity únosnosti území.  
V oblasti 2 - Lidé a organizace je hlavním cílem vytváření stabilních podmínek pro činnost, 
profesionalizaci a vzdělanost organizací destinačního managementu a aktérů cestovního ruchu. 
Hlavními nástroji pro naplňování dílčích cílů v této oblasti je dotační a metodická podpora, 
pořádání vzdělávacích akcí a poskytování relevantních dat aktérům cestovního ruchu. Oblast 3 - 
Marketing zejména stanovuje východiska pro činnost Královéhradecké krajské centrály 
cestovního ruchu a definuje cíle v oblasti dlouhodobě udržitelné strategii destinačních značek. 
Oblast 4 - Spolupráce a koordinace je zaměřena na využití synergie cestovního ruchu 
s navazujícími odvětvími, spolupráci na mezikrajové a přeshraniční úrovni 
 
 
6.  Různé 
Daniela Matušková informovala členy výboru o změně v návrhu dotačního programu „Podpora 
rozvoje udržitelného cestovního ruchu“. Změna se týká lhůty pro podání žádosti o dotaci. Původní 
termín 11.1.2024 - 13.2.2024 byl změněn na 11.1.2024 - 29.2.2024. Návrh dotačního programu 
bude předložen ke schválení Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje dne 4.12.2023.  
 
7. Závěr 
Předseda výboru pan Jan Grulich poděkoval členům a hostům za účast a ukončil zasedání 22. 
schůze Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého 
kraje ve 15:15 hodin. Termín dalšího zasedání Výboru bude upřesněn na základě rozpisu zasedání 
na rok 2024. 
 
 
 
 
       Mgr. Jan Grulich   
       předseda výboru 
 
 
 
         
Zapsala: Bc. Daniela Matušková 
 
 
 
 
Ověřovatel:  


